
D»S Demokratska
Partija
Socijalista

h CfiNA GOHA
skupStina crne goreSKUPSTINA crne GOR^;^^ 

Predsjednici 

Danijeli Durovic

20,«£2._GOP.^9. /
KLASiRiKACtONJ
Or^OJ: 
Vt=?A'

EPA;

Na osnovu filana 187 i 188 Poslovnika SkupStine Cme Gore, potpredsjedniku 
Vlade Cme Gore, RaSku Konjevidu, postavljam sljedede

POSLANK^KO PITANJE:

§ta su ministarstvo unutraSnjih poslova i rukovodstvo uprave policije do sada 

preduzeli u ciiju poboIj§anja materijalnog statusa slu^benika policije i mirdstarstva 
unitraSnjih poslova. Da li se moglo izbjedi nezadovoljstvo policije i po prvi put u istoriji 
policijskog sistema djelovanja kroz Strajk i da li de takav odnos uticati na funkcionisanje, 
efikasnost i rezultate rada?

Obrazloienje du dati na sjednici Skup§tine. 

Odgovor tra^im i u pisanoj formi.

POSLANIK
D^ijel ^ivkovid
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Skupstina Crne Gore 

Pisani odgovor na posianicko pitanje

Za:

Predmet:

U skladu sa clanom 191 Poslovnika Skupstine Crne Gore (“Sluzbeni list RCG”, br. 51/06, 
66/06 i “Sluzbeni list CG”, br. 88/09, 80/10, 39/11, 25/12. 49/13, 32/14, 42/15. 52/17, 17/18. 
47/19, 112/20 i 129/20 i 65/21), u predvidenom roku, u priiogu dostavljamo pisani odgovor 
pitanje koje je potpredsjedniku Vlade Crne Gore, mr Rasku Konjevicu. postavio poslanik 
Demokratske partije socijalista, Danijel Zivkovic,

na

S postovanjem,

mr Rasko Konjevic

iSJEDNIK VLADE

Dostavljeno:

• Naslovu:
• Kabinetu potpredsjednika;
• a/a.



PITANJE POSLANIKA DPS-A DANIJELA ZIVKOVICA

Sta su Ministarstvo unutrasnjih poslova i rukovodstvo Uprave policije do sada 
preduzeli u cilju pobotjsanja materijalnog statusa sluzbenika policije i Ministarstva 
unutrasnjih poslova? Da li se moglo izbjeci nezadovoijstvo policije i po prvi put u 
istoriji policijskog sistema djelovanja kroz strajk i da li ce takav odnos uticati na 
funkcionisanje, efikasnost i rezultate rada?

Postovani poslanice Zivkovicu

Proces integracija ka clanstvu u EU, koji je strateski cilj Crne Gore, ne moze biti bez 
mjerijivih rezultata u oblasti vladavine prava. Zato je vazno i da govorimo o uslovima rada 
onih koji u prvom redu te rezultate moraju da ostvare. Stoga zahvaljujem na pitanju 
vezanom za poboljsanje statusa policijskih i sluzbenika Ministarstva unutrasnjih poslova.

Kao slo ste naveli u pitanju, policija je prvi put izasla svoja prava da „brani“ na ulici nakon 
sto im je aprilska plata smanjena od 40 do 100 eura. Posljednje povecanje zarada 
policijskim sluzbenicima je bilo 2016. godine, a za razliku od njih, zaposlenima u 
zdravstvu i prosvjeti plate su povecavane dva puta. Prosjecne plate policijskim 
sluzbenicima su daleko ispod tezine posla i rezultata koji od njih ocekuju drzava i gradani.

Pitanje je zbog cega povisica nije bilo za policijske sluzbenike, ako je budzet Ministarstva 
u prethodnim godinama rastao i sada je za 30-ak miliona veci nego 2016, a rashodi u 
jednom dijelu manji jer su poslovi koji su se odnosili na drzavnu upravu i lokainu 
samoupravu izmjesteni prije skoro sest godina u posebno ministarstvo.

Ono sto je sacekalo Vladu i resornog ministra jeste odiuka iz prethodne vladine strukture 
koja je dovela do smanjenja plata policajcima i dijelu zaposlenih u Ministarstvu. Zelim da 
afirmisem postupanje ministra Adzica i njegovog tima koji su od prvog dana mandata bili 
u direktnoj komunikaciji sa predstavnicima Sindikata Uprave policije.

Medutim, kako rjesenje nije bilo na vidiku, a policijski sluzbenici poceli iskazivati 
nezadovoijstvo na ulici, posredovao sam u dijalogu sa pozicije resornog potpredsjednika 
Vlade kako bismo, zajedno sa kolegama iz Ministarstva finansija nasli brzo a zakonito 
rjesenje, koje u kratkom roku moze da nadomjesti pomenuto smanjenje plata.

Kao sto znate, rezultat tih razgovora jeste Odiuka o izmjeni Odiuke o dodatku na osnovnu 
zaradu za obavijanje poslova na odredenom radnom mjestu, koju je Vlada usvojila, a po 
kojoj je svim policijskim sluzbenicima zarada uvecana za 10%.



Naredno uvecanje zarade, kako je dogovoreno na sastancima kojima sam koordinirao, 
trebalo bi da se ostvari kroz izmjene Uredbe o grupama poslova i koeficijentima za zarade 
policijskih sluzbenika, a koja bi stupila na snagu od 1. januara 2023. godine.

Sva ostala pitanja, koja treba da dovedu do poboijsanja materijalnog statusa policijskih 
sluzbenika treba da budu rijesena kroz kolektivni ugovor, ciji nacrt je, prema 
informacijama dobijenim iz nadleznog resora, vec sacinila radna grupa u kojo] su, pored 
predstavnika Ministarstva kao poslodavca ucestvovali Sindikat MUP-a i Sindikat Uprave 
policije, zajedno sa predstavnicima Ministarstva finansija.

Uvazeni poslanice Zivkovicu,

lako je vase pitanje vezano za posljednja desavanja prouzrokovana smanjenjem plata 
policiji, dozvolicete mi da se na ovu temu osvrnem kroz jedan siri kontekst - usiova rada 
za policijske sluzbenike.

Bojim se da je iz godine u godinu policija sve losije, odnosno neadekvatno opremljena. 
Ne prate se trendovi niti se ulaze dovoijno. A ponavijam, budzet Ministarstva je znadajno 
rastao.

Uniforme i ostala oprema za policiju ozbiijnije nije zanavijana od 2016. godine. pa su 
policijski sluzbenici prinudeni da koriste one kojima je za pojedine djelove istekao rok. 
Bez ozbiijnih sistemskih i planskih ulaganja nije realno da policija moze da prati na 
adekvatan nacin desavanja iz oblasti njenog zakonskog djelovanja. Sjetimo se recimo da 
u dijelu bezbjednosti saobracaja na putevima smo jedina drzava regiona a i sire koja 
nema stacionarne radarske siteme za kontrolu saobracaja, a idejni projekatje uradjen jos 
2015. godine.

Takode, tesko je zaboraviti ponizenje od prosle godine kada je policija u patrole mogia 
samo pjeske jer nije bilo ni auta ni goriva, zahvaljujuci nesnalazenju, da ne kazem losoj 
namjeri prethodne Vlade.

Sve to se desavalo u sred Ijetnje turisticke sezone. Da stvar bude gora prethodni 
menadzment nije na adekvatan nacin pripremio, a Uprava za nekretnine sprovela, tender 
za zanavijanje automobila putem lizinga pa je isti ponisten i morace novi da se raspisuje. 
A imali su tendersku dokumentaciju koja je uspjesno okoncana u postupcima 2015. i 
2018. godine. Ali pojedini visoki drzavni sekretari koji su se hvalisali kako ce otkriti 
nezakonitosti i koruptivne radnje u prethodnim tenderskim postupcima sada su izgieda 
dopisivali usiove i preduslove i procedure ucinili nezakontim pa su iste ponistene. 
Pozivam SDT da se pozabavi ovim pitanjem i da ispita djelovanje nekih drzavnih 
sekretara i njihove aktivnosti koje mogu ukazivati na koruptivne radnje I zbog ponistenja 
raspisanog tendera od strane drzavne komisije.

Dakle, ocekivanja od policije su velika, a izazova pred njom dosta. S obzirom na to da je 
u toku priprema budzeta za narednu godinu, zelim da sugerisem da se sve stavke 
sagledaju sa posebnom paznjom kako bi znacajna sredstva kojima Ministarstvo 
raspolaze bila efikasno utrosena, a usiovi rada i zarade policijskih sluzbenika povecane.



2ao mi je sto je nezadovoijstvo unutar ove vazne siuzbe do te mjere naraslo, ali ga 
razumijem. Rekao sam na sastanku sa predstavnicima Sindikata i sada ponavijam - 
policija ce imati moju podrsku za dodatno poboijsanje statusa i plata do nivoa do kojeg je 
to uradeno za sektore prosvjete i zdravstva.

Na kraju, ali ne manje vazno - podrsku policijskim sluzbenicima u radu potrebno je dati i 
kroz adekvatna zakonska rjesenja koja ce im dati neophodna ovlascenja i otkioniti 
prepreke koje imaju u svakodnevnom radu.

Posebno vazno pitanje koje utice na zadovoijstvo poticijskih sluzbenika jeste i njihova 
zastita u situacijama kad su ometani ill sprijeceni u vrsenju svojih poslova. Nadam se da 
je losa sudska praksa. koja je za napade na policijske sluzbenike izricala najce§ce 
usiovne osude, promijenjena te da policajci dobijaju sada adekvatnu zastitu od drzave.

Da zakljucim, rezultate treba da ocekujemo, trazicemo ih od policije jer su oni vazni za 
daiji napredak na planu EU integracija, ali je neophodno da stvorimo adekvatne usiove 
za rad policijskih i sluzbenika Ministarstva unutrasnjih poslova.


